
Finansudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 1. april 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FIU alm. del

Spørgsmål 197
Ministeren oplyser i svar på FIU alm. del – spørgsmål 178, at Finansministeriet ikke 
er bekendt med, at Staten har indbragt Kammeradvokatens salæropkrævninger for Advo-
katnævn eller domstole, idet rimeligheden i salærer - fakturakontrol - henligger hos “de 
enkelte statslige institutioner”.
Vil ministeren – i forlængelse heraf og specielt under henvisning til Østre Landsrets 
kendelse, omtalt i artiklen ”Pensioneret pilot lander sejr i strid med Kammeradvokaten 
om »eksorbitant salær«, bragt i Berlingske, den 17. februar 2025, der reducerede et af 
Kammeradvokaten opkrævet ublu salær til en tredjedel – undersøge og oplyse til Folke-
tinget, om de enkelte betalende statslige institutioner på noget tidspunkt har anfægtet et 
af Kammeradvokaten opkrævet salær?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Preben Bang Henrik-
sen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Preben.Henriksen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Simon Kollerup
formand
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